
start was tien maanden geleden, wij
zijn full swing aan de gang gegaan
en ik heb hierbij absoluut geen
klagen over de medewerking van de
ministers. Als ik zie wat er op
ambtelijk niveau maandelijks onder
leiding van de commissaris van de
Koningin in Limburg in de project-
groep Feniks wordt gedaan, dan heb
ik diep respect voor de medewerking
van de andere departementen. Daar
ligt het dus allemaal niet aan. Het
komt erop aan, goede plannen te
realiseren, en dat vergt in dit land af
en toe meer tijd dan tien maanden.

De heer Herben (LPF): Voorzitter.
Met de sluiting van de grote
defensielocaties is niemand blij,
regio noch Defensie, maar het is
nodig om de begroting kloppend te
kunnen krijgen, zo hebben de
bewindslieden eerlijk gezegd. Nu
gaat het kabinet achteraf repareren,
redden wat er te redden valt. Is het
niet beter om integraal kabinets-
beleid te formuleren en het
ministerie van Economische Zaken
vooraf te laten bekijken of bijvoor-
beeld de afstoting van een locatie ±
nu is bijvoorbeeld Den Helder aan de
orde ± in het raam van de Neder-
landse economie wel zinvol is? Is het
dus niet beter om EZ eerst de zaak te
laten toetsen en dan pas te bezien of
Defensie aan een taakstelling moet
beantwoorden?

Minister Brinkhorst: Voorzitter.
Zoals de staatssecretaris al heeft
aangegeven, is er natuurlijk sprake
van integraal kabinetsbeleid, maar
als er sprake is van sluiting van een
luchthaven of van het laten
verdwijnen van de activiteiten in Den
Helder, dan moet dat niet alleen uit
economisch oogpunt beoordeeld
worden, maar dan is het in eerste
instantie een afweging van Defensie
in breder verband. Vervolgens gaat
het kabinet aan de gang. Het zou wat
raar zijn als wij alles wat er in de
loop der jaren in Nederland
veranderd is, van tevoren hadden
afgewogen op basis van andere
criteria dan waarvoor die activiteiten
werden ondernomen.

Mevrouw Dijksma (PvdA): Voorzit-
ter. Als ik dit zo hoor, dan denk ik bij
mijzelf: een hoop gepraat om één
ding duidelijk te maken, namelijk dat
dit kabinet Twente gewoon helemaal
niets te bieden heeft. De bewindslie-
den studeren er lustig op los en zij
nemen de tijd, maar wat zal er aan

het eind van de rit nu overblijven
van alle perspectieven die Twente
schetst? Men kan het daar niet
alleen; het is inderdaad geen zielige
regio, maar men vraagt wel
nadrukkelijk de steun van de
rijksoverheid, die daar behoorlijk wat
gaten slaat. Ik wil dus vraag weten of
er bij al die perspectieven concrete
plannen zijn die het kabinet wél gaat
steunen. Anders houden wij elkaar
nog een jaar bezig, en daar zitten wij
niet op te wachten.

Staatssecretaris Van der Knaap:
Voorzitter. Wij gaan natuurlijk niet
twee coördinerend bewindspersonen
aan de regio aanreiken om daarmee
verder geen zaken te doen. In de
brief die ik gisteren heb gestuurd,
heb ik aangegeven welke onderwer-
pen nadrukkelijk de agenda van de
komende maanden zullen bepalen.
Het gaat inderdaad om zorg en
technologie. Het gaat inderdaad om
een betere inrichting van de ruimte
en een verbetering van de mobiliteit.
Dat is de toekomstagenda voor
Twente. Daarover hebben wij
afspraken gemaakt. Twente kan in elk
geval de coördinerend bewindsper-
sonen eraan houden om de
problematiek serieus te nemen. Er
zijn ook afspraken gemaakt hoe
middelen die beschikbaar zijn voor
de verschillende regio's ook
beschikbaar kunnen komen voor
Twente.

De heer Kortenhorst (CDA):
Voorzitter. De motie is indertijd
bewust opgesteld; niet vragen om
meer geld, maar om naar vermogen
te werken naar bestuursafspraken. Ik
hoor veel verwijzingen naar de
lopende processen en projecten,
maar ik wil graag exact en concreet
weten welke meerwaarde in de
processen en beslissingen voort-
vloeit uit de motie. Welke dingen
zouden niet gebeuren als de motie er
niet had gelegen? Anders is het
gewoon werkende weg doorwerken
aan dingen die al gebeurden, waarbij
er alleen ter wille van de motie af en
toe het vlaggetje ''motie-Bakker'' op
wordt geplakt.

Staatssecretaris Van der Knaap: De
motie-Bakker was inderdaad
relevant. U weet echter dat ik op het
moment dat wij spraken over het
sluiten van een aantal kazernes,
bases, luchthavens en dergelijke, heb
aangegeven dat ik met de regio in
overleg zou treden hoe wij de

ontstane situatie voor de regio
zoveel mogelijk konden beperken.
Dat moet u ook serieus nemen. U
verwacht van mij dat ik tien
maanden na dato al heel concrete
afspraken met de regio's naar voren
kan brengen. Daarom heb ik gisteren
in een brief aangegeven hoe
moeizaam het proces is. Ik heb
aangegeven dat naar mijn verwach-
ting op het punt van zorg en
technologie en op het punt van
mobiliteit en de ruimte voor de
toekomst afspraken gemaakt kunnen
worden. Dat vergt soms meer tijd
dan de Kamer en ook de staatssecre-
taris van Defensie zou wensen. Eén
ding kunt u echter van ons aanne-
men: wij zijn heel serieus aan de
slag, niet alleen in Den Haag maar
samen met de regio's.

©

De voorzitter: Ik hecht eraan te
zeggen ± ik kijk vooral naar de fractie
van D66, maar ook naar alle andere
leden ± dat ik al een minuut of
twintig geleden een brief heb
ontvangen van de hoofdopzichter
van de Rijksgebouwendienst, die mij
en de Kamer excuses van de
Rijksgebouwendienst aanbiedt voor
de geluidsoverlast tijdens de
toespraak voor mevrouw Giskes. Bij
dezen aanvaard ik die excuses en
schaar mij ook daarachter in uw
richting.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel op verzoek van
de vaste commissie voor Financiën
voor, de wens te kennen te geven
nadere inlichtingen te ontvangen
over de voorgenomen oprichting van
het European centre for international
economics (29682).

Ik stel op verzoek van de vaste
commissie voor Binnenlandse Zaken
en Koninkrijksrelaties voor, de wens
te kennen te geven nadere inlichtin-
gen te ontvangen over de voorgeno-
men oprichting van de Stichting
Europa decentraal (29698).

Hedenochtend ontving de Kamer een
brief van de minister voor
Vreemdelingenzaken en Integratie
over de Remigratiewet. De laatste
alinea van deze brief luidt: ''Mede in
het licht van het debat vorige week
in uw Kamer over de kabinetsreactie
op het rapport van de Commissie
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Blok, waarin ruime aandacht is
gevraagd voor het feit dat intrekking
geen bezuiniging op de rijksbegro-
ting als geheel oplevert, deel ik u
mee nog nader te zullen terugkomen
op het wetsvoorstel tot intrekking
van de Remigratiewet.''
Naar aanleiding hiervan stel ik

voor, het wetsvoorstel van de
agenda van heden af te voeren.

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Bussemaker.

Mevrouw Bussemaker (PvdA):
Voorzitter. Ik wil mede namens de
heer Bruls een VAO aanvragen over
het AO arbeidsmarktbeleid voor
ouderen van vorige week. Ik verzoek
u om dat niet deze week op de
agenda voor de plenaire vergadering
te plaatsen in verband met een
bezoek van de commissie aan
Denemarken deze week. Dus graag
volgende week.

De voorzitter: Ik stel voor, aan het
verzoek te voldoen en dit onderwerp
toe te voegen aan de agenda van
volgende week.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Bepalingen in verband met de
fusie van De Nederlandsche
Bank N.V. en de Stichting
Pensioen- & Verzekeringskamer
(29411).

(Zie vergadering van 1 september
2004.)

De artikelen 1 t/m 4 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Koomen/Heemskerk (stuk nr. 8).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, de
Groep Lazrak, de ChristenUnie, de
SGP, het CDA en de LPF voor dit
amendement hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is aangenomen.

Artikel 5, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Koomen/Heemskerk (stuk nr. 8),

wordt zonder stemming aangeno-
men.

De artikelen 6 en 7 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Heemskerk (stuk nr. 7).

De voorzitter: Ik constateer dat dit
amendement met algemene
stemmen is aangenomen.

Artikel 8, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Heemskerk (stuk nr. 7), wordt zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Omtzigt c.s. (stuk nr. 14) tot
invoeging van een nieuw artikel 8a.

De voorzitter: Ik constateer dat dit
amendement met algemene
stemmen is aangenomen.

De artikelen 9 t/m 15 en de beweeg-
reden worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer dat dit
wetsvoorstel met algemene
stemmen is aangenomen.

Aan de orde zijn stemmingen over
moties, ingediend bij het debat over
het Rapport ’’Bruggen bouwen’’,
te weten:
- de motie-Marijnissen over het
tegengaan van segregatie in wonen
(28689, nr. 20);
- de motie-Marijnissen over
acceptatieplicht voor basisscholen
(28689, nr. 21);
- de motie-Halsema/Dittrich over
onderzoek naar effecten afschaffen
dubbele nationaliteit (28689, nr. 22);
- de motie-Rouvoet over loyaliteits-
verklaring bij naturalisatieceremonie
(28689, nr. 23);
- de motie-Bos c.s. over het
doorbreken van ruimtelijke segrega-
tie in de steden (28689, nr. 24);
- de motie-Bos/Dittrich over Handvest
van Burgerrechten (28689, nr. 25);
- de motie-Bos over bilateraal
verdrag met Marokko (28689, nr. 26);
- de motie-Dittrich c.s. over eisen aan
de migrerende partner ten aanzien
van alfabetisering (28689, nr. 27);
- de motie-Dittrich c.s. over
afschaffing van de remigratie-
regelingen (28689, nr. 28);

- de motie-Verhagen c.s. over
voorkoming van het sturen van
kinderen naar scholen in het land
van herkomst (28689, nr. 30).

(Zie vergadering van 2 september
2004.)

De voorzitter: Ik constateer dat de
motie-Rouvoet (28689, nr. 23) is
ingetrokken.

In stemming komt de motie-
Marijnissen (28689, nr. 20).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, D66, de Groep
Lazrak, de LPF en de PvdA voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Marijnissen (28689, nr. 21).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en de
Groep Lazrak voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Halsema/Dittrich (28689, nr. 22).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66 en
de Groep Lazrak voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Bos c.s.
(28689, nr. 24).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Bos/
Dittrich (28689, nr. 25).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, de
Groep Lazrak, de ChristenUnie en de
LPF voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Bos
(28689, nr. 26).

Voorzitter
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